

N A T O



O T A N

P R E S S   S E R V I C E

S E R V I C E   D E   P R E S S E

OTAN/NATO, 1110 Bruxelles ■ Téléphone : 41.00.40 - 41.44.00 - 41.44.90

PRESS RELEASE (73) 15

Brussels, 2nd May 1973  
For immediate release

ESTABLISHMENT OF A STANDING NAVAL FORCE, CHANNEL

In keeping with NATO's defensive concept, the Defence Planning Committee today approved the formation of a Standing Naval Force, Channel.

It will consist of mine counter measure ships from Belgium, the Netherlands, and the United Kingdom; other interested nations might participate on a temporary basis. Operational command of NATO's second standing naval force is vested in the Commander-in-Chief, Channel Command - at present Admiral Sir Edward Ashmore - with headquarters in Northwood, England.

The STANAVFORCHAN will officially be commissioned on 11th May, 1973.

COMMUNIQUE DE PRESSE (73)15

Bruxelles, le 2 mai 1973  
Pour diffusion immédiate

CREATION D'UNE FORCE NAVALE PERMANENTE DE LA MANCHE

Fidèle à la doctrine défensive de l'OTAN, le Comité des Plans de Défense a approuvé aujourd'hui la constitution d'une Force navale permanente de la Manche.

Cette Force comprendra des bâtiments anti-mines fournis par la Belgique, les Pays-Bas et le Royaume-Uni et d'autres pays intéressés pourront éventuellement y participer à titre temporaire. Le commandement opérationnel de la deuxième Force navale permanente de l'OTAN est confié au Commandant en Chef Allié de la Manche - actuellement l'Amiral Sir Edward Ashmore - dont le Quartier général est à Northwood, Royaume-Uni.

La STANAVFORCHAN sera officiellement constituée le 11 mai 1973.